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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi értelme a védőnői szolgáltatások államosításának, 
ha még a rezsit sem tudják kifizetni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az  egészségügyi  alapellátásról  szóló  2015.  évi  CXXIII.  törvény  tavalyi  módosítása  úgy
rendelkezett, hogy az eddig önkormányzati alapellátás keretében végzett védőnői szolgáltatás 2023.
július 1. napjától állami keretek közé kerül. A módosítás értelmében a helyi önkormányzatok 2023.
június 30. napjáig az általuk biztosított védőnői ellátás finanszírozására jogosultak.

Bár a törvényben megszabott határidőig már csak néhány nap van hátra, az átállás korántsem megy
zökkenőmentesen. Sajtóhírek szerint a védőnői szolgálat üzemeltetésére kijelölt Országos Kórházi
Főigazgatóság  (OKFŐ)  az  utolsó  pillanatban  fordult  az  eddigi  működtetést  végző
önkormányzatokhoz a működési költségek átvállalása érdekében. Kiderült ugyanis, hogy a kijelölt
állami intézménynek sem a közüzemi szolgáltatásokra, sem a karbantartásra, sem a takarításra, sem
a telefon- és internetköltségekre nincs pénze. Bár az OKFŐ szerint a védőnők eddigi bérköltsége a
továbbiakban is  rendelkezésre áll,  de a  megígért  18 százalékos fizetésemelés  és  a  béren  kívüli
juttatások  már  nem  képezik  az  eddigi  bérkeret  részét.  A kialakult  helyzetet  azzal  próbálják
orvosolni,  hogy  bár  a  feladatellátást  elvették  az  önkormányzatoktól,  de  az  érintett  ingó  és
ingatlanvagyon használatba adásáról szóló megállapodásba foglalják határozatlan időre a költségek
viselését is.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Jogosultak-e egyáltalán a helyi önkormányzatok a védőnői ellátás finanszírozására, amikor azt a
2022. évi LXXIII. törvénymódosító javaslat egyértelműen 2023. június 30-ig teszi lehetővé?

2. Biztosan ki tudják fizetni az olyan önkormányzatokra nem terhelt költségeket, mint a védőnők



fizetésemelése?

3.  Mit  jelent  a  határozatlan  időtartam?  Várhatóan  meddig  kívánják  finanszíroztatni  az
önkormányzatokkal az állami működtetés költségeit?

4. Mi értelme a védőnői szolgáltatások államosításának, ha a hálózatot átvevő állami intézmények
még a rezsit sem tudják kifizetni?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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